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Greeting of Peace (Salam)

Greeting of Peace (Salam) لامالس

The Greeting Between Muslims

مينسلةُ الميتَح

.ـ رسول الهِ (صلَّ اله علَيه و آله): السلام تَحيةٌ لملَّتنا،وأمانٌ لذِمتنا1

1– The Prophet (S) said, 'The salutation of peace is the greeting towards members of our own creed,
and an extension of safety towards people of other creeds living in Muslim lands.’[Kanz al-’Ummal, no.
25242]

2بِالسلام لخن بالناسِ م إنَّ أبخَل :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول.

2– The Prophet (S) said, 'The most miserly of all people is he who withholds his greeting.’[Amali al-Tusi,
p. 89, no. 136]

.ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): أفشِ السلام يثُر خَير بيتك3َ

3– The Prophet (S) said, 'Spread peace around and the good within your own house will increase.’[al-
Khisal, p. 181, no. 246]

4لامالس وإفشاء ، الطَّعام إطعام بحهَ يإنَّ ال :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام .

4– Imam al-Baqir (a.s.) said, 'Verily Allah loves the feeding of food [to others] and the spreading of
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peace.’[al-Mahasin, v. 2, p. 143, no. 1371]

5لامال قَبل لامالس :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام .

5– Imam al-Sadiq (a.s.) said, 'The greeting of peace comes before speech.’[Jami’a al-Akhbar, p. 231,
no. 596]

6قَبل لامدَأ بِالن بم :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِهالرسول قال :(لامالّس لَيهِمع) عن آبائه :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
مّلسي ّداً حتكَ أحطَعام لا تَدعُ إل :(لامالّس لَيهع) وقال . وهفلا تُجِيب السلام.

6– Imam al-Sadiq (a.s.) narrated from his forefathers (a.s.) that the Prophet (S) said, 'Do not answer the
one who begins to talk before having greeted you with peace', and he (S) also said, 'Do not allow
anybody to partake of your food until they have greeted with peace.’[al-Khisal, p. 19, no. 67]

Initiating the Salutation

لامبِالس داءالابت

7دَأ بِالسلامن بم ههِ وبرسولالناسِ بِال َإنَّ أول :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِهال ـ رسول.

7– The Prophet (S) said, 'Verily the nearest people to Allah and His Messenger are those who initiate the
greeting of peace.’[Bihar al-Anwar, v. 76, p. 12, no. 50]

.ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): البادِى بِالسلام برِيء من البر8ِ

8– The Prophet (S) said, 'The initiator of the greeting is not prone to arrogance.’[Kanz al-’Ummal, no.
25265]

9ِادلردَةٌ لبتَدي وواحلمتُّونَ لةٌ وسسعنةً ، تسبعونَ حس السلام :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

9– Imam Ali (a.s.) said, 'The greeting is rewarded the worth of seventy good deeds, sixty-nine of which
are rewarded to the initiator and one to the reciprocator [of the greeting].’[Bihar al-Anwar, v. 76, p. 11,
no. 46]



Greeting Upon Entering One's House

التَّسليم عندَ دخولِ البيتِ

. ـ رسول الهِ (صلَّ اله علَيه و آله): إذا دخَل أحدُكم بيتَه فَلْيسلّم ؛ فإنَّه ينزِلُه البركةُ ، وتُؤنسه الملائة10ُ

10– The Prophet (S) said, 'When anyone of you enters his own house, he should greet with peace, for
verily it brings down benediction, and angels come to keep him company.’[Bihar al-Anwar, v. 76, p. 7,
no. 25]

The Obligation of Returning a Greeting

لامالس ِدر ۇجوب

.ـ رسول الهِ (صلَّ اله علَيه و آله): السلام تَطَوعٌ ، والرد فَريضة11ٌ

11– The Prophet (S) said, 'Greeting with peace is a voluntary act whereas returning it is an
obligation.’[Kanz al-’Ummal, no. 25294]

The Etiquette of Greeting

لامالس بأد

12عل القَليل مّلسوي ،الاثنَين دُ علالواح مّلسبيرِ، ويال لع الصغير مّلسي :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِهال ـ رسول
.الثيرِ ، ويسلّم الراكب عل الماش ، ويسلّم المار عل القائم ، ويسلّم القائم عل القاعدِ

12– The Prophet (S) said, 'The young should greet the old, a single individual should greet two together,
the fewer number of people should greet the larger number, the person on horseback should greet the
one on foot, the person walking should greet the one standing, and the person standing should greet the
one sitting.’[Kanz al-’Ummal, no. 25321]

ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): خَمس لا أدعهن حتّ المماتِ: ... والتَّسليم عل الصبيانِ لتَونَ سنَّةً من13
.بعدي



13– The Prophet (S) said, 'There are five things that I will never leave until death: … and greeting the
young, in order that it may remain a practice after me.’[Bihar al-Anwar, v. 76, p. 10, no. 38]

ـ الإمام الباقر (علَيه الّسلام): لا تُسلّموا عل اليهودِ ، ولا عل النَّصارى ، ولا عل المجوسِ ، ولا عبدَة الأوثانِ ،14
قذِفرِ الذي يالشاع خَنَّثِ ، ولا علالم والنَّردِ ، ولا عل نجبِ الشَّطرصاح ابِ الخَمرِ ، ولا علوائدِ شُرم ولا عل
دعٌ والرتَطَو مّلسالم نم لأنَّ التَّسليم ، السلام درأن ي ستَطيعلاي ّلص؛ وذلكَ لأنَّ المّلصالم ناتِ ، ولا علحصالم
قالفاس ولا عل ، اممالح الّذي ف ولا عل ،غائط سٍ علجال لجر ِبا ، ولا علالر لآك ةٌ ، ولا علفَريض علَيه
هسقبِف نعلالم.

14– Imam al-Baqir (a.s.) said, 'Do not extend the greeting of peace to the Jews, nor to the Christians,
nor the Magians, nor the idolaters, nor to those who drink alcohol, nor to chess and dice players, nor to
an effeminate person, nor to a poet who slanders chaste women of fornication, and nor to someone
performing his prayer - and that is because the person praying cannot return the greeting, for verily the
initiation of the greeting on the part of the greeter is voluntary whereas returning the greeting is
obligatory. Nor [greet] the usurer, nor someone who is sitting in the lavatory, nor someone taking a bath,
and nor an outrightly corrupt person who openly commits immoral acts.’[Bihar al-Anwar, p. 9, no. 35]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): كانَ رسول الهِ (صلَّ اله علَيه و آله) يسلّم علَ النّساء ويرددنَ علَيه ، وكان15َ
نعجِبأن ي فأتَخَو :ويقول ، ننهم ةالشّاب عل مّلسأن ي هروكانَ ي ، ساءّالن عل مّلسي (لامالّس لَيهع) المؤمنين أمير
. صوتُها فَيدخُل علَ أكثَر مما طَلَبت من الأجرِ

15– Imam al-Sadiq (a.s.) narrated, 'The Prophet (S) used to greet women and they used to return his
greeting. The Commander of the Faithful (a.s.) also used to greet women, but he used to dislike greeting
young [unmarried] girls and used to say, 'I fear lest their voices may be pleasing to me, whence I would
end up with more [consequence] than the reward I anticipated [from the greeting].’[al-Kafi, v. 5, p. 535,
no. 3]
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